



Ref.: C.L.43.2017

The World Health Organization (WHO) presents its compliments to Member States, Associate Members and regional economic integration organizations and has the honour to make reference to operative paragraph 8(b) of decision WHA70(10), that requests the Director-General “regarding the PIP Framework Review Group’s recommendations concerning seasonal influenza and genetic sequence data, to conduct a thorough and deliberative analysis of the issues raised, including the implications of pursuing or not pursuing possible approaches, relying on the 2016 PIP Framework Review and the expertise of the PIP Advisory Group, and transparent consultation of Member States and relevant stakeholders, including the Global Influenza Surveillance and Response System” (GISRS).

Member States, Associate Members and regional economic integration organizations are invited to a Consultation with Member States, PIP Advisory Group, GISRS and interested stakeholders on 6–7 November 2017 from 9:30 to 12:30 and 14:00 to 17:00 at WHO’s headquarters (EB room). The purpose of the Consultation will be to harvest views on a scoping paper, which will be circulated early October 2017.

... The provisional agenda for the Consultation is attached, and other relevant documents including the scoping paper, will be available at <http://www.who.int/influenza/pip> in the coming weeks. The meeting will be webcast and interpretation will be provided in the six official languages.

It would be appreciated if advance confirmation of the composition of delegations could be transmitted by email to pipanalysis@who.int no later than 20 October 2017.

The World Health Organization avails itself of this opportunity to renew to Member States, Associate Members and regional integration organizations the assurance of its highest consideration.

GENEVA, 12 September 2017

... ENCL.: (1)

საერთაშორისო ჯანდაცვის ორგანიზაციის გენერალური დირექტორის ადგილი		
№	95415	
25	09	2017
	4	

منظمة الصحة العالمية • 世界卫生组织



**World Health
Organization**

20, AVENUE APPIA – CH-1211 GENEVA 27 – SWITZERLAND – TEL CENTRAL +41 22 791 2111 – FAX CENTRAL +41 22 791 3111 – WWW.WHO.INT

**WHO Consultation on the Implementation of
Decision WHA70(10)(8)(b)**

6–7 November 2017

Executive Board Room, WHO headquarters, Geneva

Draft Provisional Agenda

6 November 2017 – Genetic Sequence Data

- 9:00 – 12:00 **Session I:** Member States, PIP Advisory Group and WHO GISRS Collaborating Centres
- Welcome remarks
 - Member State discussion on *Scoping document – Implications of pursuing or not pursuing approaches to Genetic Sequence Data under the PIP Framework*
- 14:00 – 16:00 **Session II:** Member States, PIP Advisory Group, WHO GISRS, relevant international organizations, databases and initiatives, all interested stakeholders
- Welcome remarks
 - Discussion on *Scoping document – Implications of pursuing or not pursuing approaches to Genetic Sequence Data under the PIP Framework*
- 16:00 – 16:30 Coffee Break
- 16:30 – 17:30 **Session III:** Member States
- Member States conclusions and wrap-up

7 November 2017 – Seasonal influenza

- 9:00 – 12:00 **Session IV:** Member States, PIP Advisory Group, WHO GISRS Collaborating Centres
- Discussion on *Scoping document – Implications of pursuing or not pursuing approaches to include seasonal influenza viruses in the PIP Framework*
- 14:00 – 16:00 **Session V:** Member States, PIP Advisory Group, WHO GISRS, relevant international organizations, databases and initiatives, all interested stakeholders
- Discussion on *Scoping document – Implications of pursuing or not pursuing approaches to include seasonal influenza viruses in the PIP Framework*
- 16:00 – 16:30 Coffee Break
- 16:30 – 17:30 **Session VI:** Member States
- Member States conclusions and wrap-up



Ref.: C.L.43.2017

Всемирная организация здравоохранения (ВОЗ) свидетельствует свое почтение государствам-членам, ассоциированным государствам-членам и региональным организациям экономической интеграции и имеет честь сослаться на пункт 8(b) постановляющей части решения WHA70(10), в котором Генеральному директору предлагается «в отношении рекомендаций Группы по проведению обзора, касающихся данных о сезонном гриппе и генетических последовательностях, провести тщательный и вдумчивый анализ возникших вопросов, включая последствия применения или неприменения возможных подходов, с опорой на обзор Механизма ГПГ за 2016 г., экспертные знания Консультативной группы по ГПГ и прозрачные консультации с государствами-членами и соответствующими заинтересованными сторонами, включая Глобальную систему ВОЗ по эпиднадзору за гриппом и принятию ответных мер» (ГСЭГОМ).

Государства-члены, ассоциированные государства-члены и региональные организации экономической интеграции приглашаются на консультации с государствами-членами, Консультативной группой по ГПГ, ГСЭГОМ и заинтересованными сторонами, которые будут проведены 6-7 ноября 2017 г. с 9:30 до 12:30 и с 14:00 до 17:00 в штаб-квартире ВОЗ (зал Исполкома). Целью консультаций является получение мнений об аналитическом документе, который будет распространен в начале октября 2017 года.

... К настоящему письму прилагается предварительная повестка дня консультаций, а другие соответствующие документы, включая аналитический документ, будут размещены по адресу: <http://www.who.int/influenza/pip> в ближайшие недели. Будет организована веб-трансляция совещания и обеспечен синхронный перевод на шесть официальных языков.

Будем признательны, если вы сможете предварительно подтвердить состав делегации по эл. адресу piranalysis@who.int не позднее 20 октября 2017 года.

Всемирная организация здравоохранения пользуется этой возможностью, чтобы вновь заверить государства-члены, ассоциированные государства-члены и региональные организации экономической интеграции в своем глубоком уважении.

ЖЕНЕВА, 12 сентября 2017 г.

... ПРИЛ.: (1)



Консультации ВОЗ по осуществлению
решения WHA70(10) (8)(b)

6–7 ноября 2017 г.

Зал Исполнительного комитета, штаб-квартира ВОЗ, Женева

Проект Предварительной повестки дня

6 ноября 2017 г. – Данные о генетических последовательностях

9:00 – 12:00

Заседание I: государства-члены, Консультативная группа по ГПГ и входящие в состав ГСЭГОМ ВОЗ сотрудничающие центры

- Вступительное слово
- Обсуждение государствами-членами *Аналитического документа – Последствия применения или неприменения подходов к обращению с данными о генетических последовательностях в рамках Механизма ГПГ (Implications of pursuing or not pursuing approaches to Genetic Sequence Data under the PIP framework)*

14:00 – 16:00

Заседание II: государства-члены, Консультативная группа по ГПГ, ГСЭГОМ ВОЗ, соответствующие международные организации, базы данных и инициативы, все заинтересованные стороны

- Вступительное слово
- Обсуждение *Аналитического документа – Последствия применения или неприменения подходов к обращению с данными о генетических последовательностях в рамках Механизма ГПГ*

16:00 – 16:30

Перерыв на кофе

16:30 – 17:30

Заседание III: государства-члены

- Заключение государств-членов и подведение итогов

7 ноября 2017 г. – Сезонный грипп

9:00 – 12:00

Заседание IV: государства-члены, Консультативная группа по ГПГ и входящие в состав ГСЭГОМ ВОЗ сотрудничающие центры

- Обсуждение *Аналитического документа – Последствия применения или неприменения подходов к рассмотрению сезонных вирусов гриппа в рамках Механизма ГПГ (Implications of pursuing or not pursuing approaches to include seasonal influenza viruses in the PIP framework)*

14:00 – 16:00

Заседание V: государства-члены, Консультативная группа по ГПГ, ГСЭГОМ ВОЗ, соответствующие международные организации, базы данных и инициативы, все заинтересованные стороны

- Обсуждение *Аналитического документа – Последствия применения или неприменения подходов к рассмотрению сезонных вирусов гриппа в рамках Механизма ГПГ*

16:00 – 16:30

Перерыв на кофе

16:30 – 17:30

Заседание VI: государства-члены

- Заключение государств-членов и подведение итогов